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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbel i
kérdést kívánok intézni Orbán Viktor Miniszterelnök Úrho z

„Mi lesz a sorsa Fiumei úti Nemzeti Panteonnak? »

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

2012. december 11-én kelt levelemben, amelyet dr. Lázár János Miniszterelnökséget vezető
államtitkár úrnak írtam, arra szerettem volna választ kapni, hogy meddig t űri még a magyar
kormány, hogy az állami tulajdonban lév ő Fiumei úti Sírkertben érvényes vagyonkezelés i
szerződés nélkül „garázdálkodjon” a Budapesti Temetkezési Intézet. Mivel az államtitkár
úrtól mai napig semmilyen választ nem kaptam kérdésemre, ezért önt ől várom az alábbiakban
megfogalmazott kérdéseimre a válaszokat .

Az Országgyűlés 2012. szeptember 21 . ülésén „Hogyan lehet, hogy a vörös gyilkosokat
dicsőítik a magyar közéleti nagyjaink sírjait pedig elbontani készülnek a Fiumei Sírkertben? "

címmel kérdést tettem fel a nemzeti fejlesztési miniszter asszonynak, aki a válaszadással dr .
Fónagy János államtitkár urat bízta meg. Kérdésemben többek között elmondtam, hogy: „ A
Kerepesi temetőben lévő Nemzeti Sírkert Európa egyik legteljesebb nemzeti panteonja, ahol
történelmünk nagyjai nyugszanak A temető a magyar állam tulajdonában van. Tavaly a
nemzeti vagyonról szóló törvény kiemelt jelentőségű nemzeti műemlék együttesként határozta

meg egész területét. Ennek ellenére a temető a Budapesti Temetkezési Intézet fennhatósága
alá tartozik, igaz, érvényes vagyonkezelési szerződés nélkül. Ez önmagában is jogiprobléma,



mivel azonban ezzel kapcsolatosan büntetőeljárás van folyamatban, ezzel most ne m

foglalkoznék "

Ezek után megkérdeztem, hogy tudnak-e a problémáról és mit kívánnak tenni a megoldása
érdekében.

dr. Fónagy János államtitkár úr válaszában megerősítette, hogy: „A Budapest VIII. kerület,
Fiumei út 16., tehát a panteon a magyar állam kizárólagos tulajdonát képezi. A Fővárosi
Vagyonátadó Bizottság műemléki és természetvédelmi albizottsága határozatával elutasított a
a Fővárosi önkormányzat tulajdonba adási kérelmét, és a temető egész területét - a védett
síremlékekkel együtt - a Kincstári Vagyonkezelő Szervezet kezelésébe adta. Mivel az ingatlan
nem kerülhetett önkormányzati tulajdonba, a Fővárosi (Önkormányzatot az ingyenes használa t
joga illette meg.

A Nemzeti Emlékhely és Kegyeleti Bizottság jogosult dönteni temet ő, hősi temető, hősi
temetkezési hely, temetkezési emlékhely és temetési hely nemzeti sírkert részeként történ ő
nyilvántartásba vételéről, illetve a nemzeti sírkertbe tartozó temetők temetési helyek
meghatározásáról. A Nemzeti Kegyeleti Bizottság közreműködésével 2002-ben a Kincstári
Vagyoni Igazgatóság és a Budapesti Temetkezési Intézet Rt. egymás között aláírt egy
vagyonkezelési szerződést, amely meghatározta a Nemzeti Sírkert részévé nyilvánított
parcellákat, valamint az újkori történelmi parcellákat. A temető egyéb részei köztemetői
funkciót látnak el. A szerződésen a jogszabályi előírásoknak megfelelően szerepel a nemzeti
kulturális örökség minisztere egyetértését tartalmazó záradét , a miniszteri aláírás azonban
végül elmaradt. Az illetékes minisztérium a szerződés mellékletét hiányosnak tartotta,
álláspontjuk szerint a temető csak részletes, a szerződéskötés idejét tükröző vagyonleltárral
adható vagyonkezelésbe . A vagyonkezelési szerződés nem jött létre, azonban a temetőt
továbbra is a Budapesti Temetkezési Intézet üzemeltette .

Az ön által felvetett probléma rendezése érdekében az MNV Zrt. haladéktalanul megkeresi az
érintett szervezeteket, tehát a kérdése alapján intézkedünk Köszönöm a figyelmét. "

Sajnálatos módon a jogszabályt sértő helyzet megszüntetéséről a mai napig tájékoztatást ,
visszajelzést nem kaptam, ezért kérem miniszterelnök úr szíves segítségét és tájékoztatásá t
arról, hogy a szükséges intézkedések megtörténtek-e, és a jogsértés megsz űnt-e.

Jelen megkeresésemet kihasználva még az alábbiakat szeretném miniszterelnök úr tudomására
hozni .

A sajtóban tavaly a Budapesti Temetkezési Intézet Zrt . működésével, gazdálkodásával
kapcsolatban igen negatív hírek, cikkek jelentek meg, és nyomozás is folyik különösen nagy
vagyoni hátrányt okozó hűtlen kezelés és más bűncselekmények gyanúja miatt .

Említésre méltó az a tény is, hogy a Fiumei úti Nemzeti Sírkertben történt un . „cédulázás”
miatt, amelyet Tarlós István főpolgármester 'ár ,"közbotrányt okozó skandalumnak” nevezett ,
Horváth József vezérigazgatót beosztásából 2012. szeptember 24-én a főpolgármester úr a z
ügy tisztázása idejére felfüggesztette.



Bár a vizsgálat eredményéről a közvélemény nem értesülhetett, de a fópolgármester úr 2012 .
november 13-án a vezérigazgatót tevékenységének tovább folytatására felhatalmazta .

A fentiekre tekintettel kérdezem miniszterelnök urat, hogy milyen sorsot szán a kormány a
Fiumei úti Nemzeti Panteonnak, és mikor kívánják végre rendezni a kialakult, jogilag i s
aggályos helyzetet?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2013 . február 28 .

Tisztelettel,

dr. Staudt Gábor
Jobbik
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